
 

   

 

 

Afvalinzameling voor de Westfriese gemeenten: goede 

dienstverlening en lagere kosten 

Afvalinzameling en -verwerking is een kerntaak van de gemeente. HVC uit Alkmaar voert dit uit 

voor de zeven Westfriese gemeenten. De VVD in Westfriesland vindt dat er nog veel valt te 

verbeteren op het gebied van afvalinzameling. Er moet een juiste balans zijn tussen dienstverlening 

en kosten. Het rapport Benchmark Huishoudelijk afval, alsmede de evaluatie van de 

dienstverleningsovereenkomsten (DVO) laten zien dat er bij alle zeven Westfriese gemeenten 

verbeterslagen te maken zijn en er voor het inzamelen van het huisvuil flink wordt betaald. 

Het huidige contract voor afvalinzameling met HVC eindigt op 1 januari 2026, met een opzegtermijn 

van twee jaar. Het aandeelhouderschap trekt de VVD niet in twijfel. Wat de Westfriese VVD-fracties 

betreft worden de DVO's ter discussie gesteld, zodat er weloverwogen kan worden gekozen of de 

samenwerking met HVC moet worden voortgezet of dat er met een andere afvalinzamelaar in zee 

moet worden gegaan. Het uitgangspunt blijft service omhoog, kosten omlaag. 

De volgende twee punten in dit manifest zijn voor de VVD Westfriesland essentieel: 

1. Kostenbeheersing  

De afvalbeheerkosten die door de HVC worden berekend in de Westfriese gemeenten is 

hoog. In vergelijkbare gemeenten zijn deze kosten lager1. Hoge afvalbeheerskosten leiden 

tot een hoge afvalstoffenheffing, waardoor de lastendruk in Westfriesland voor inwoners 

hoog is; 

 

2. Afvalinzameling 

Een Westfries heeft geen financiële prikkel nodig om afval goed te scheiden. De kwaliteit 

van de afvalstromen is in Westfriesland hoog2. In Westfriesland hebben we sinds enkele 

jaren een oranje PMD-container voor onder andere plastic. Er moet worden onderzocht 

welke optimalisatie er nodig is voor betere scheiding in het restafval zonder in te boeten op 

de wijze van afvalinzameling.    

Nascheiding? Luiercontainers? Restafval op afstand? Biedt vertrouwen, informatie en de 

juiste middelen, dan volgt de verantwoordelijkheid vanzelf. 

 

Is HVC de beste partner voor het inzamelen van huishoudelijk afval? 

 

Uit het rapport Benchmark Huishoudelijk afval blijkt dat de dienstverlening van de Westfriese 

gemeenten slechter scoort dan gemiddeld. Uit de evaluatie van de DVO's blijkt dat HVC niet 

marktcompetitief is. De Westfriese gemeenten moeten een, bij voorkeur gezamenlijke, 

marktanalyse gaan uitvoeren naar afvalinzamelaars en gemeentelijke of regionale 

afvalinzamelingsbedrijven. De Westfriese VVD-fracties roepen de Westfriese colleges op om zo’n 

marktanalyse uit te voeren. Onderzoek of er alternatieve manieren zijn om afval in te zamelen, 

denk ook aan een eigen afvalbedrijf of een andere inzamelaar. Het uitgangspunt moet zijn betere 

dienstverlening en lagere kosten. Dit resulteert in een lagere afvalstoffenheffing en tevreden 

inwoners.  

 

 

De Westfriese VVD-fracties uit Drechterland, Enkhuizen, Hoorn, Koggenland, Medemblik, 

Opmeer, Stede Broec werken op het afvaldossier intensief samen. De woordvoerders zijn 

Robbert Oud, Pascal Overwijn, Rob Droste, Tinda Kuijper - van der Roest, André Meester, Jacko 

Hoek en Joey Leeuwinga. 

 
1 Landelijke Benchmark Huishoudelijk Afval 2022 
2 Kwaliteit afvalstromen uit de kwartaalrapportages per gemeente. 


